University of Ottawa/Université d'Ottawa



Faculty of Science/Faculté des sciences

Lecturers in the Faculty of Science

With its strategic location at the heart of Canada's capital, its broad variety of teaching and research initiatives offered in the two official languages, the cosmopolitan environment, and its national perspective, the University of Ottawa is truly Canada's University.

The Faculty of Science at the University of Ottawa invites applications to fill eight limited-term lecturers positions starting August 1, 2006 in the areas listed below. The initial appointment is for a period of 3 years, renewable once for 2 years. In the fall of 2010, the University and the Association of the Professors of the University of Ottawa are to conduct a review to determine if these positions are to become permanent. If it is agreed, the individuals initially hired will be able to apply with their prior experience being recognized. 
The workload of these Lecturer positions will normally involve teaching, academic service activities, and the expectation of continuing development as an educational professional through scholarly activities. They may have independent responsibilities for designing and teaching courses and laboratories or significant components of courses and laboratories. The salary scale is the same as the salary scale of Assistant Professors. Applicants should hold a doctorate in an appropriate field. Evidence of teaching excellence is required. 

Specific details for each position are given below:

Biology (2 positions):
 
The candidate will join a vibrant Department (http://www.bio.uottawa.ca/eng/welcome.php) with teaching and research strengths in bioinformatics, cellular/molecular biology, physiology, ecology, and evolution. The Department is also home to interdisciplinary initiatives provided through the laboratory facilities of the Center for Advanced Research in Environmental Genomics (http://www.careg.uottawa.ca/).  The preferred candidates will have expertise in at least one of the core disciplines within the department (physiology and biochemistry, cell and molecular biology, and ecology and evolution). One of the two available positions must be filled by an individual who can teach in French.  Bilingualism is an important asset for the other position. 
Chair: Dr. Steve Perry (sfperry@science.uottawa.ca) 
Chemistry (2 positions): 
The Department (www.chem.uottawa.ca) offers courses in all areas of chemistry, at both the undergraduate and graduate levels.  The successful applicants will join an outstanding group of professors with a profound commitment to both research and teaching.  Candidates will preferably have expertise in either organic or inorganic chemistry and will possess the potential to teach general chemistry within a large classroom setting.  One of the two available positions must be filled by an individual who can teach in French.  Bilingualism is an important asset for the other position.  

Chair: Dr Alain St-Amant (Alain.St-Amant@uOttawa.ca).

 Earth Sciences (1 position):
The Department offers Geology and Environmental Sciences programs. The candidate will teach introductory courses, preferably in both English and French. 
Chair: Dr. Kéiko Hattori (estchair@uOttawa.ca).

Mathematics and Statistics (2 positions): The Department of Mathematics and Statistics offers two positions as Lecturer, one in mathematics, the other in statistics. The successful candidates will have demonstrated excellence in teaching, preferably in both official languages. They will also work to improve the service to undergraduates and the relationship with high schools. 

Chair: Dr. Michel Racine (matchair@science.uottawa.ca).

Physics (1 position): 
Preferred candidates will have experience teaching physics at the university/college level.  Bilingual candidates preferred. 
Chair: Dr. Richard Hodgson (phychair@science.uottawa.ca)
Applicants should send a curriculum vitae, a statement on teaching excellence, and arrange for three confidential letters of recommendations to be sent to the Chair of the relevant Department (see above). The closing date for receipt of applications is July 15, 2006 or until the position is filled.

Conditions of employment, including salary, are set by the collective agreement governing faculty members. All qualified candidates are encouraged to apply; however, Canadians and permanent residents will be given priority.  Equity is a University of Ottawa policy; women, aboriginal peoples, members of visible minorities and persons with disabilities are encouraged to apply.
Information about the Faculty of Science and the Departments can be found at http://www.science.uottawa.ca/ 
 
Chargés de cours; Faculté des sciences 
Son emplacement stratégique au coeur de la capitale du pays, la grande variété de ses programmes d'enseignement et de recherche, offerts dans les deux langues officielles du Canada, sa diversité croissante ainsi que sa perspective nationale font de l'Université d'Ottawa « l'Université canadienne » par excellence.

La Faculté des sciences de l'Université d'Ottawa met au concours huit postes de chargés de cours à durée limitée, débutant le 1er août 2006, dans les domaines indiqués ci-dessous. Le contrat initial est de trois ans, renouvelable pour deux ans. A l'automne 2010, l'Université et l'Association des Professeurs de l'Université d'Ottawa détermineront si ces postes peuvent devenir permanents. Dans l'affirmative, les personnes embauchées initialement pourront poser leur candidature avec leur expérience sur ce poste reconnue.

La charge de travail des chargés de cours impliquera normalement de l'enseignement, des activités de service liées à l'enseignement, et une attente de formation continue en tant que professionnel de l'éducation, par des activités savantes. Ils pourront avoir des responsabilités en toute indépendance, pour enseigner et concevoir des cours et des laboratoires, en tout ou en partie. L'échelle salariale est celle de professeur adjoint. Les candidats ou candidates doivent avoir obtenu un Ph.D. dans la discipline appropriée, et des évidences d'excellence en enseignement sont demandées.

Des détails spécifiques à chacun de ces postes sont fournis ci-dessous:
Biologie (2 postes): 
Les chargés de cours vont se joindre à un département vibrant    
(http://www.bio.uottawa.ca/) dont les forces en enseignement et en recherche sont principalement en bioinformatique, en biologie cellulaire et moléculaire, en physiologie, en écologie et en évolution. Le département abrite aussi des initiatives interdisciplinaires comme le Centre de recherches de pointe en génomique environnementale (http://www.careg.uottawa.ca/). La personne choisie sera experte dans au moins une des disciplines de base du département (physiologie et biochimie, biologie moléculaire et cellulaire, et écologie et évolution). Un des postes sera occupé par une personne pouvant enseigner en français. Le bilinguisme actif est un atout important pour l'autre poste.   
Directeur: Dr. Steve Perry  (sfperry@science.uottawa.ca)
Chimie (2 postes): 
Le département (http://www.chem.uottawa.ca/) offre des cours dans tous les domaines de la chimie, aux niveaux de premier, deuxième et troisième cycles. Les personnes choisies vont se joindre à un groupe exceptionnel de professeurs engagés fortement à la fois en recherche et en enseignement. Les candidats et candidates auront, de préférence, une expertise en chimie organique ou en chimie minérale et possèderont le potentiel d'enseigner la chimie générale à de grands groupes.  Un des postes sera occupé par une personne pouvant enseigner en français. Le bilinguisme actif est un atout important pour l'autre poste.   

Directeur: Dr Alain St-Amant (Alain.St-Amant@uOttawa.ca).

Sciences de la Terre (1 poste):
Le département offre des programmes de géologie et de sciences environnementales. Le chargé de cours enseignera des cours d'introduction, de préférence en anglais et en français.
Directrice: Dr Kéiko Hattori (estchair@uOttawa.ca)

Mathématiques et statistiques (2 postes):
Les deux postes seront l'un en mathématiques, l'autre en statistiques. Les personnes choisies auront démontré de l'excellence en enseignement, de préférence en français et en anglais. Ils travailleront aussi à améliorer les services d'enseignement aux étudiants de premier cycle et les relations avec les écoles secondaires. 

Directeur: Dr Michel Racine (matchair@science.uottawa.ca)

Physique (1 poste):
La personne choisie aura de l'expérience dans l'enseignement de la physique au niveau universitaire/collégial. Le bilinguisme actif est un atout important.

Directeur: Dr Richard Hodgson (phychair@science.uottawa.ca)

Les candidates et candidats doivent faire parvenir leur dossier de candidature au directeur du département approprié (voir ci-dessus). Ils ou elles s'arrangeront pour que trois lettres de recommandation soient envoyées au directeur. Le dossier comprendra au moins un curriculum vitae et un énoncé sur l'excellence en enseignement. La date limite pour la réception des candidatures est fixée au 15 juillet 2006, ou jusqu'à ce que le poste soit comblé. 

Les conditions d'emploi, incluant le salaire, sont déterminées par une convention collective. On encourage tous les candidats qualifiés à postuler ; la priorité sera toutefois accordée aux Canadiens ainsi qu’aux résidents permanents.  L’Université d’Ottawa souscrit à l’équité d’emploi et elle encourage les femmes, les autochtones, les membres des minorités visibles et les personnes handicapées à postuler.

De l'information sur la Faculté des sciences et sur les départements peut être obtenue  à http://www.science.uottawa.ca/
